
Fiets- en wandelexcursie op 25 oktober 
2008 naar de Schinkel en Huis te Vraag 

De fietstocht start bij Café Oostoever en voert 
naar de Overtoomse Sluis. Vanaf het Aals-
meers Veerhuis volgen we de Sloterkade 
langs de Schinkel waar uitleg zal worden ge-
geven over deze route. Op de plaats waar de 
Sloterweg afboog van de Schinkel stond vroe-
ger Huis te Vraag. Sinds 1891 is hier een in 
1962 gesloten begraafplaats die zich heeft 
ontwikkeld tot een bijzonder natuurgebied en 
een oase in de stad. Na een toelichting over de 
geschiedenis en wat er te zien is op dit terrein 
zullen we een rondwandeling maken. Daarna 
wordt de tocht voortgezet langs het Jaagpad 
richting de Schinkelsluis en De Nieuwe Meer.

Start van de fietstocht op zaterdag 25 oktober 
om 13.00 uur vanaf Café Oostoever bij de 
Rotonde, noordoosthoek van de Sloterplas.

Deelname is gratis voor leden en andere be-
langstellenden. Aanmelding is niet nodig.
Informatie: 020-6990067 of eriksw@wxs.nl

Verslag Algemene Ledenvergadering

Op 19 april 2008 kwamen 18 leden en 7 be-
stuursleden bijeen in het NME-gebouw 'De Wie-
dijk' aan de S.F. van Ossstraat.
De voorzitter opende de vergadering met goed 
nieuws: de Sloterplas en zijn oevers staan op de 
Top 100-lijst van monumentale gebouwen van 
Wethouder Herrema. De gemeenteraad moet 
echter nog wel een besluit hierover nemen.
Er waren echter ook zorgen, die mede tot het be-
stuur kwamen door brieven en vragen van leden. 
Met name over de herinrichting van de paden 
voor het Rondje Sloterplas, over verkeerd ge-
plaatste bankjes, kuilen in het wegdek en water-
overlast aan de Slotervaartse kant van het park. 
De afwatering op de plas is een probleem en 
stadsdeel Slotervaart zoekt o.a. met Waternet naar 
oplossingen hiervoor evenals voor het tegengaan 
van de vervuiling van het oppervlaktewater.

Bij Café Oostoever liggen de plannen nu stil, men 
wacht op de meningsvorming uit de Centrale 
Stad. Bij het Noorderhof moeten veel bomen weg, 
de V.V.S. heeft hierover een brief geschreven aan 
het stadsdeel. Ook bij de Rotonde aan de Oostoe-
ver moeten de bomen verdwijnen wegens herin-
richting van de rotonde.

Uitgebreid is gesproken over de grootschalige 
plannen voor de Osdorpse Oevers, waar de 
V.V.S. tegen is. Ook is de V.V.S. tegen een mo-
gelijke aantasting van het ontwerp van de Sloter-
plas. Waar de V.V.S. niet tegen is, is kleinschali-
ge, seizoensgebonden horeca en verlevendiging 
van de oevers in relatie met sportieve activiteiten. 
Ook kwam naar voren dat met het oog op de be-
zonning de zuidzijde zich beter leent voor activi-
teiten (zoals het Watervalfestival) dan de op het 
oosten gelegen oever langs Meer en Vaart.

Afgesproken wordt dat de V.V.S. en de bewo-
nersorganisaties rond de plas elkaar beter zullen 
informeren, waarbij in aanmerking werd genomen 
dat de V.V.S., die de belangen van het hele Slo-
terplasgebied behartigt, een andere mening zou 
kunnen hebben dan lokale bewonersorganisaties, 
die vooral plaatselijke belangen hebben.

N.a.v. het verslag van de penningmeester wordt 
besloten dat volgend jaar een balans toegevoegd 
zal worden aan de jaarrekening. De contributie 
blijft minimaal 5 euro per jaar. Leden geven ge-
middeld 50% meer. Het verslag van de kascom-
missie werd goed bevonden en decharge werd 
verleend aan het bestuur. Eveneens wordt de be-
groting goedgekeurd.

De activiteiten voor het komende jaar zullen we-
derom bestaan uit excursies die gepubliceerd zul-
len worden in de Nieuwsbrief. Aangekondigd 
werd dat op 31 mei een lustrumborrel in Café 
Oostoever zal zijn.
Voorts zullen 20 Nieuwsbrieven gebundeld en 
voor 10 euro verkocht worden. Ook ligt een foto-
boekje over de Sloterplas in de planning waarvoor  
nog sponsors gezocht zullen worden.
Er werd het idee geopperd om wekelijks een 
Rondje Sloterplas-wandeling te organiseren en de
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leden worden opgeroepen om in een rooster hier-
aan leiding te geven. 
Bestuursleden Berta Tenner en Wouter van der 
Wulp traden af en werden herbenoemd.

Bij de Rondvraag kwamen o.a. aan de orde:
* het ontbreken van een exploitatievergunning 
van Restaurant/club Opium terwijl er plannen lig-
gen voor verbouwen en clubavonden.
* het aantal leden van de V.V.S. is nu 420, vnl. 
afkomstig van de postcodes 1064, 1065 en 1068.
* dat per 1 juli 2008 de Wet Ruimtelijke Orde-
ning veranderd wordt. De controle door de Pro-
vincie vooraf vervalt en alleen een procedure bij 
de Raad van State blijft over. Dit heeft mogelijk 
gevolgen voor de plannen rondom de Sloterplas.

Na de vergadering kregen wij een mooie rondlei-
ding door de Wiedijktuin.

Van de ledenadministratie

Ieder jaar sturen we in het voorjaar met de 
Nieuwsbrief een acceptgirokaart mee voor de 
contributie. Zo ook dit jaar. In juni moesten we 
constateren dat veel leden dit jaar nog niet hadden 
betaald, zodat we bij de Nieuwsbrief aan veel 
mensen een betalingsherinnering moesten mee-
sturen. Dat leverde veel reacties op, vooral van 
mensen die geen acceptgirokaart ontvangen had-
den. Dat aantal was ook zo groot dat wij wel 
moesten constateren dat er een fout was ontstaan 
bij de verzending. Wij trokken daarom de conclu-
sie dat veel acceptgirokaarten uit de envelop zijn 
gevallen. Volgend jaar zullen we de envelop met 
de acceptgirokaart dan ook dichtplakken. Geluk-
kig hebben velen intussen alsnog hun contributie 
betaald, alhoewel er nog een zestigtal mensen niet 
betaald heeft. Zij vinden wederom een herinnering 
bij deze Nieuwsbrief.

Tineke Stricker, penningmeester

Wouter van der Wulp afgetreden

Per 1 september 2008 is Wouter van der Wulp 
afgetreden als bestuurslid. Dit omdat hij in dienst 
is getreden van het Stadsdeel Slotervaart en zijn 
nieuwe werkzaamheden niet kan combineren met 
het bestuurslidmaatschap. Wij betuigen hem dank 
voor zijn inbreng en wensen hem veel succes met 
zijn nieuwe baan.

Fietsexcursie De Lange Bretten, een verslag

Adembenemende momenten, daar zijn we wel aan 
gewend bij onze excursies. Maar dat het eerste 
moment al valt voordat we begonnen zijn, was 
toch bijzonder op die laatste zondagmiddag van 
juni 2008. Niet de stevige bries die over de plas 
woei, sneed ons de adem af. Het was de al maar 
aanzwellende stroom deelnemers bij Café Oost-

oever, die onze adem even deed stokken. Nauwe-
lijks bekomen, vertrokken we met een lange sliert 
van meer dan vijftig fietsers. Stoplichten waren 
niet in enen meer te nemen. Maar dit alles ver-
grootte slechts het enthousiasme van excursielei-
der Pieter Boekschooten.
Hij verhaalde van de aanleg van de trekvaart die zo 
bepalend was geweest voor het gebied. Ernaast 
ontstonden buitenhuizen, zoals Huize Geuzenveld 
en Huize Lange Bretten. Hij verhaalde over de 
plannen van Van Eesteren voor de inrichting van 
het gebied, en van wat er daar nog van te zien is. 
Het was op meerdere momenten ook het verhaal 
van dat kleine stadsdeel Geuzenveld, dat door 
vasthoudendheid en slimheid bedreigingen van 
het gebied wist af te slaan, en gezorgd heeft voor 
een ecologische inrichting. Niet alleen voor de na-
tuur, maar ook voor de mensen: een stadswilder-
nis om van te smullen. En om in te struinen. Dat 
laatste hebben de deelnemers - met licht zomers 
schoeisel aan de voeten - geweten.

Van de fiets af, door de jungle naar verborgen 
grotten en illegale plantages. Die laatste bleken 
overigens onbereikbaar deze dag, vanwege een te 
dichte overwoekering van de paden. Wel voerde 
de wandeling langs het schoonste en helderste 
water van Groot-Amsterdam. Weer op de fiets 
ging de tocht langs een oude dijkdoorbraak en 
een nieuw slagenlandschap. Voor nog een wande-
ling door De Kluut was de tijd intussen te kort, 
we waren al uitgelopen.
We fietsten terug door de toekomstige Tuinen van 
West, via het nieuwe pad parallel aan de Osdor-
perweg. Een kamelenpad, omdat vast rekening is 
gehouden met de aanleg van de Westrandweg. 
Heel duidelijk werd ons wat een enorme invloed 
die weg zal hebben op zowel De Lange Bretten 
als de Osdorper Binnenpolder. Maar het maakte 
ook benieuwd naar de natuurcompensatie die er 
zal komen. En naar het geplande fietspad van 
Park Zwanenburg naar de uitzichtheuvel bij 
volkstuinencomplex De Groote Braak (twee 
bruggen worden er daarvoor gebouwd. De eerste 
over de ringvaart al in 2010).

Geheel uitgewaaid en zongestraald, waren we drie 
uur later weer thuis. De les voor de volgende keer: 
stevig schoeisel aanraden, ook voor fietstochten. 
En een megafoon altijd mee.

Wouter van der Wulp

Beheervisie Sloterpark-Oost

Het stadsdeel Slotervaart wil op zijn deel van het 
park een visie ontwikkelen om het beheer gericht 
te kunnen uitvoeren. Voor het maken van het be-
heerplan is het bureau Eco Consult ingehuurd. De 
V.V.S. is uitgenodigd deel te nemen aan de 
klankbordgroep. Bij de eerste bijeenkomst op 8 
juli 2008 waren aanwezig:  drie ambtenaren van 



het Stadsdeel, Beheer Openbare Ruimte afd. 
Groen, Educatie, drie V.V.S.-bestuursleden en 
Bertien Besteman van B&D Natuuradvies.
Men was het met elkaar eens dat het 'beeld' van 
het park in stand gehouden moet worden en dat 
daarvoor veel achterstallig onderhoud moet wor-
den verricht. Het stadsdeel wil dat het relatief 
kleine parkdeel optimaal recreatief en sportief ge-
bruikt kan worden. Tot onze verrassing vertelde 
Bertien Besteman dat het Sloterpark, m.n. de ei-
landen aan de oostkant, het belangrijkste foura-
geergebied is voor vleermuizen. De ondiepten en 
het groen in de donkere, luwe plekken zorgen 
voor voldoende voedsel en beschutting. Het Slo-
terpark blijkt onderdeel te zijn van de belangrijk-
ste vliegroute van de internationaal beschermde 
water- en meervleermuis. De gewone- en ruige 
dwergvleermuis verblijven in boomholten in het 
park. In de volgende bijeenkomst op 27 oktober 
wordt de concept-beheervisie besproken.

Werkzaamheden in oostelijk deel Sloterpark

Als gevolg van een ingeklonken grondlaag was er 
de afgelopen jaren bij veel regenval wateroverlast 
in het park. Om dit te verhelpen zijn door het 
stadsdeel Slotervaart de volgende maatregelen ge-
nomen. In augustus werden nabij het Christoffel 
Plantijnpad bergen grond met een omvang van 
4.000 m3 gestort. Deze grond wordt met 'shovels' 
op het grasveld uitgespreid om het terrein op te 
hogen. Als dit gebeurd is wordt de opgebrachte 
laag met de ondergrond vermengd, waarbij de in-
geklonken laag wordt losgespit, daarna 
'uitgekilverd' (geëgaliseerd) en weer met gras in-
gezaaid. Langs het pad door het park worden 
greppels met een grindbak erin gemaakt die wa-
terdoorlaatbaar blijven. Deze worden met grond 
afgedekt. Men hoopt hiermee te bewerkstelligen 
dat het regenwater weer het grondwater kan berei-
ken en niet meer in plassen op het terrein blijft 
staan. (Informatie van Hans Schipaanboord, 
Hoofd Groenvoorzieningen van stadsdeel Sloter-
vaart).

Kwaliteit water Sloterplas in 2015 beter

De kwaliteit van het water van de Sloterplas wordt 
de komende jaren verbeterd. Die voldoet nu na-
melijk niet aan de kwaliteitseisen van zwem- en 
recreatiewater. Het water van de Sloterplas is te 
voedselrijk, waardoor versneld algengroei op-
treedt. Om dit tegen te gaan, wordt het water 
geïsoleerd met behulp van beweegbare, door-
vaarbare afscheidingen (stuwen). In de toekomst 
worden de oevers en de ondiepe stukken van de 
plas op een natuurlijker manier ingericht. Hier-
door krijgen waterplanten, die nodig zijn om de 
waterkwaliteit te verbeteren, een betere kans om te 
groeien. Ook de visstand, die voornamelijk be-
staat uit karpers, zal worden onderzocht. Karpers 
woelen de bodemgrond van de plas om en ook 

hierdoor kunnen waterplanten niet groeien. Met al 
deze maatregelen voldoet de Sloterplas in 2015 
aan de wettelijke regels van de Europese Kader-
richtlijn Water. De stadsdelen Geuzenveld-Sloter-
meer, Osdorp, Slotervaart en de centrale stad wer-
ken mee aan deze verbetering.

Herinrichting Rotonde Oostoever

Voor de bomen om en op de rotonde wordt een 
nieuw plan gemaakt. De 24 populieren om de ro-
tonde worden gekapt. De 9 populieren nabij Ter-
ras Oostoever blijven voorlopig staan. Deze zullen 
pas verdwijnen als de plannen voor Café Oostoe-
ver tot uitvoering komen. Er worden 3 zilveres-
doorns in de rotonde gekapt i.v.m. de herinrich-
ting. De overige 18 blijven staan. Daardoor kan 
de rotonde niet verhoogd worden uitgevoerd, zo-
als aanvankelijk het plan was.

Stadsstrand Sloterplas

Van juli t/m september had stadsdeel Geuzenveld- 
Slotermeer weer zijn eigen 'stadsstrand'. Net als 
vorig jaar was de locatie het platform onder Café 
Oostoever. Volgens het stadsdeel was dit stads-
strand speciaal bedoeld voor buurtbewoners om te 
'chillen' (ontspannen), gezellig samen te komen en 
aan activiteiten deel te nemen. Het aantal dagen 
waarop het weer gunstig was hiervoor was deze 
zomer niet zo groot.

Ontwikkelaar horeca Noorderhof gezocht

Het dagelijks bestuur van stadsdeel Geuzenveld- 
Slotermeer heeft besloten dat er een horeca-
voorziening komt op het zeshoekige bastion van 
het Sloterparkbad. In juni 2008 is een prijsvraag 
uitgeschreven waar ontwikkelaars/exploitanten 
zich tot 20 september voor konden inschrijven. 
De horecavoorziening zou tussen de 400 en 800 
m2 oppervlakte krijgen en kan uit maximaal twee 
bouwlagen bestaan.

Horeca 'Nieuwe Oostoever'

Op 26 juni 2008 vond een tweede informatie-
bijeenkomst plaats over herontwikkeling van Café 
Oostoever. Hiervoor waren de leden van de klank-
bordgroep uitgenodigd. De eerste bijeenkomst 
was op 12 februari 2007. Het stadsdeel Geuzen-
veld-Slotermeer met zijn portefeuillehouder Piet 
Dikken is in de tussentijd aangespoord door de 
Centrale Stad die een nieuwe culturele voor-
ziening wil "Op de as van de Jan Evertsenstraat in 
De Baarsjes naar het Sloterpark".
Het nieuwe plan behelst een café van 100 m2, een 
restaurant van 100 m2, keuken, toiletten e.d. van 
100 m2, een 'multifunctionele middelgrote zaal' 
van 250 m2, een buitenterras van 200 m2 en 15 
parkeerplaatsen op eigen terrein. Stedebouw-
kundige randvoorwaarden zijn: 



Behoud en herstel uitkijkterras en kiosk (verwij-
dering van de houten café-opbouw). Behoud van 
de kunstwerken (kademuren etc.). Behoud van 
aangezicht schip (het platform en de drie lan-
taarns worden niet genoemd). Aandachtspunten 
zijn:  Bomenstructuur Noordoever (m.u.v. de ro-
tonde) en zichtlijnen vanaf de rotonde op de Slo-
terplas. Hiervoor is een prijsvraag voor onder-
nemers/ontwikkelaars uitgeschreven. De slui-
tingstermijn is 30 september, waarna een selec-
tieprocedure start. In het voorjaar van 2009 wil 
men een besluit nemen. De V.V.S. heeft n.a.v. de 
eerste klankbordgroepbijeenkomst op 5 maart 
2007 een brief aan het stadsdeel gezonden waarin 
wij ons o.a. uitspreken tegen een feestzaal en voor 
behoud van het Café. Wij vrezen dat horeca van 
deze omvang met de benodigde parkeerbehoefte 
op deze plaats niet kan worden gerealiseerd zon-
der het huidige aanzicht drastisch te veranderen.

Kroniek Osdorpse Oevers, deel 6

24 juni - De stadsdeelraad van Osdorp heeft in-
gestemd met de Visie op de oevers.
27 juli - HOO en V.V.S. hebben gesproken met 
Provinciaal Statenlid Joke Geldof over de nieuwe, 
op 1 juli in werking getreden, Wet op de Ruim-
telijke Ordening en de gevolgen hiervan op de be-
sluitvorming over de oeverplannen. Nadere bestu-
dering en overleg is nodig.

Waterval Festival

In de afgelopen vier jaar werd het Waterval Festi-
val gesubsidieerd door de drie stadsdelen gren-
zend aan de Sloterplas. Wat indertijd door Bu-
reau Parkstad was voorgespiegeld dat het festival 
zich zelf na vier jaar zou kunnen bedruipen is niet 
uitgekomen. De stadsdelen Geuzenveld-Sloter-
meer en Slotervaart waren niet meer bereid om de 
nog hogere rekening te betalen. Uiteindelijk vond 
het Waterval Festival alsnog plaats in afgeslankte 
vorm, bekostigd door Osdorp. Op de Osdorpse 
Oever, naast restaurant 'Opium' waren er van 4 
t/m 7 september een aantal festiviteiten en trok 
men met een culturele karavaan door het stads-
deel. Het vuurwerk was dit jaar spectaculair. Maar 
sinds het vuurwerk is afgestoken doet de fontein 
het (helaas) niet meer... 

Lawaaiig Loveland Festival 2008

Dit jaar zorgde de zuidwestenwind ervoor dat het 
noordoostelijk deel van Slotermeer, de Baarsjes 
en Bos en Lommer te lijden hadden van het 
Loveland-gebonk. In het buurtblad 'Meerwaldt 
actueel' (www.meerwaldt.nl) meldt Arnold Paal-
vast dat diverse mensen het het ergst vonden dat 
de festivaldreun duidelijk hoorbaar was binnen in 
de woningen, ook  nabij de Haarlemmerweg, een 
heel eind van de Sloterplas vandaan dus. Het is 
overigens niet slechts het geluidsniveau maar ook 

de aard van het geluid - het vrijwel continue ge-
dreun - dat irritant was voor veel bewoners. De-
zelfde klachten hebben wij in 2006 gehoord uit 
Slotervaart. Wij schreven toen dat een house-feest 
buitenshuis en binnen de bebouwde kom niet toe-
gelaten zou mogen worden (Nieuwsbrief 13, aug. 
2006). Omdat er dit jaar 15.000 bezoekers wer-
den verwacht heeft men het zwembadeiland, on-
derdeel van het Rondje Sloterpas, bij het festival-
terrein getrokken. De brug bij de Allendelaan en 
de brug met het grote parkeiland werden vanaf 28 
juli afgesloten voor het publiek. Dat dit 10 dagen 
heeft geduurd vinden wij veel te lang voor één dag 
feest.

Het festival geeft, ondanks de genomen maat-
regelen, nog steeds veel overlast en een toename 
van de omvang is voor ons onaanvaardbaar. Zelfs 
de mollen zijn voor het geweld gevlucht. In het 
park en bij de omringende bebouwing is na 
'Loveland' een grote hoeveelheid molshopen ge-
constateerd.

Waterschapsverkiezingen

De Sloterplas ligt niet alleen in drie verschillende 
stadsdelen, maar ook in een waterschap: het 
Hoogheemraadschap Amstel, Gooi en Vecht 
(AGV). Waterschappen zijn overheidsorganisa-
ties en hebben een gekozen bestuur. Binnenkort 
(van 13 tot en met 25 november 2008) zijn er ver-
kiezingen. Eeuwenlang kon er alleen op losse 
kandidaten gestemd worden. Nu zijn er voor het 
eerst lijsten van belangengroepen (en van enkele 
politieke partijen).

De groene kandidaten hebben zich verenigd in 
'Water Natuurlijk'. Deze lijst wordt gesteund door 
de Provinciale Milieufederaties, Vereniging Na-
tuurmonumenten, Sportvisserij Nederland, Stich-
ting Reinwater, de Waddenvereniging, Stichting 
de Noordzee, de Nederlandse Onderwatersport-
bond en nog vele andere organisaties. Het is de 
lijst met veruit de meeste aandacht voor natuur en 
recreatie. Ze wordt ondersteund door een jonge 
maar degelijke landelijke organisatie met veel ex-
pertise en ervaring. Meer informatie kunt u vinden 
op: www.waternatuurlijk.nl.
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